
                                                                               1 

R O M Â N I A 
JUDEȚUL SĂLAJ 
CONSILIUL JUDEȚEAN 
Nr. 2869 din 09.02.2024 
 

PROCES VERBAL 
al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Sălaj 

din data de 09 februarie 2024 
 
 

Se intonează Imnul Național al României. 
* 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU,              
 Stimaţi colegi,            
 Doamnelor şi domnilor.  
 În conformitate cu prevederile art. 179 alin. (2) lit.b) și alin.(3) din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 15 din 06.02.2024, a fost convocat 
Consiliul Judeţean Sălaj în şedinţă extraordinară convocată de îndată, fiind stabilită 
desfăşurarea acesteia în sala de şedinţe „Dialoguri Europene”, situată la etajul I.    
  La şedinţa de azi, sunt prezenţi 27 consilieri, plus Președintele Consiliului 
Județean, absenţi fiind doamna Simonfi Maria, doamna Irimiea Anca-Manuela și 
domnul Margin Gabriel-Adrian. 

                                                          * 
Odată cu realizarea convocării şi difuzării materialelor, aţi luat cunoştinţă de 

ordinea de zi a şedinţei. 
Supun la vot ordinea de zi :  
- Cine este pentru? 27 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 

Județean Sălaj. 
- Împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
Cu 28 voturi “pentru” a fost aprobată următoarea ORDINE DE ZI:     

 
1.  Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării parțiale a sumelor din 

excedentul anilor precedenți pentru finanțarea secţiunii de funcționare și dezvoltare în 
anul 2024. 

2.  Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu al judeţului şi al 
instituţiilor şi serviciilor publice subordonate Consiliului judeţean, pe anul 2024, şi 
estimări pentru anii 2025 - 2027. 

3.  Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe 
anul 2024 al S.C. „Pază Obiective şi Intervenţie” S.R.L. Zalău. 
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4.  Proiect de hotărâre privind solicitarea trecerii unui imobil din domeniul 
public al Orașului Cehu Silvaniei şi administrarea Consiliului Local al Orașului Cehu 
Silvaniei, în domeniul public al Judeţului Sălaj şi administrarea Consiliului Judeţean 
Sălaj. 

5.  Proiect de hotărâre privind solicitarea trecerii unui imobil din domeniul 
public al Comunei Năpradea şi administrarea Consiliului Local al Comunei 
Năpradea, în domeniul public al Judeţului Sălaj şi administrarea Consiliului Judeţean 
Sălaj. 

6.  Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Reabilitare și 
modernizare drumuri din Țara Silvaniei” în vederea finanțării acestuia în cadrul 
Programului Regional Nord-Vest 2021-2027. 

7.  Diverse.  
* 

                                                          *       * 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
1. La punctul 1 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea utilizării parțiale a sumelor din excedentul anilor precedenți pentru 
finanțarea secţiunii de funcționare și dezvoltare în anul 2024. o invit pe dna. 
consilier CRIȘAN MARIANA-DANA  să prezinte raportul de avizare al comisiei de 
specialitate.     

* 
Dna. CRIȘAN MARIANA-DANA   
Prezintă raportul de avizare (favorabil) al comisiei de specialitate.    

*                                                                                       
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? Nu sunt. 

* 
 Supun la vot proiectul de hotărâre: 

- Cine este pentru? 27 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

* 
Cu un număr de 28 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

aprobarea utilizării parțiale a sumelor din excedentul anilor precedenți pentru 
finanțarea secţiunii de funcționare și dezvoltare în anul 2024. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 13 

* 
                                             *                 * 
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Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
2. La punctul 2 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea bugetului propriu al judeţului şi al instituţiilor şi serviciilor publice 
subordonate Consiliului judeţean, pe anul 2024, şi estimări pentru anii 2025 – 
2027 îl invit pe dl. consilier SOJKA ATILA-IOAN să prezinte raportul de avizare al 
comisiei de specialitate.     

* 
Dl. SOJKA ATILA-IOAN   
Prezintă raportul de avizare (favorabil) al comisiei de specialitate.    

*     
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

 Vă rog să faceți observații, întrebări și să purtăm discuțiile pe buget fiind cel 
mai important punct pe ordinea de zi și unu dintre proiectele importante pentru buna 
desfășurare a activității Consiliului Județean Sălaj pe anul 2024. 
 Dl. PANIE SERGIU 

Domnule Președinte… 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

 Dați-mi voie să îmi exprim un punct de vedere și să vă spun că acest proiect de 
buget este unul generos în ceea ce înseamnă dezvoltarea, este unul chibzuit în ceea se 
înseamnă funcționarea instituției noastre și a instituțiilor subordonate și aș vrea să fac 
o precizare referitoare la execuția bugetară de anul trecut, pentru că am avut o 
execuție bugetară care a fost de 170% pe dezvoltare, asta înseamnă că ne-am făcut 
datoria în ceea ce înseamnă posibilitățile de absorbție a fondurilor europene și de 
găsire a acelor proiecte compatibile cu dezvoltarea județului Sălaj, am adus bani în 
plus, la fel o să facem și în acest an. Dacă ne uităm, avem 244 de milioane 
preconizați pentru dezvoltarea Județului Sălaj, dar cu siguranță că vom ajunge undeva 
la 400-450 de milioane, poate chiar mai mult la finalul anului. Pe ce mă bazez când 
spun aceste lucruri? Pe faptul că până la finalul lunii februarie vom semna contracte 
de finanțare și pe drumurile județene. O să spuneți, de ce nu le-ați semnat până acum? 
Pentru că nu a fost dată în folosință platforma SMIS, noi cererea o avem depusă la 
ADR Nord-Vest. Din partea Guvernului, am fost alaltăieri și la domnul Ministru 
Câciu și la domnul Ministru Boloș, deci la fondurile europene și la finanțe și ni s-a 
spus că toate actele vor fi terminate, toate procedurile, ca spre finalul lunii februarie 
să putem semna pe drumurile județene contractele. Pentru că noi, după cum bine știți 
(și vă mulțumesc pentru faptul că ați fost de acord și ne-am pregătit și celor din 
executiv, dar și dumneavoastră consilierilor județeni), avem clauze suspensive 
angajate deja cu constructorii pe drumurile județene, urmând ca în martie să dăm 
ordin de începere a lucrărilor pe încă 5 șantiere în Județul Sălaj, deci de aici vine 
optimismul meu în ceea ce înseamnă depășirea bugetului de dezvoltare și pe acest an.  

Referitor la 36% din execuția bugetului de funcționare, spre știința cetățenilor 
din Județul Sălaj, vreau să le spun că mai mult de 46%-50% merg din bugetul de 
funcționare pentru sumele necesare funcționării DGASPC, deci trebuie să fim 
transparenți și să spunem oamenilor de fapt ce înseamnă această funcționare. 
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Referitor la instituția noastră, vorbesc de Consiliul județean, sumele necesare 
funcționării aparatului propriu al Consiliul județean sunt undeva la 12% din 
cheltuielile de funcționare, restul sunt subordonatele noastre: DGASPC, Centrul 
Militar și așa mai departe. Vă rog să luați cuvântul. 

Dl. PANIE SERGIU 
  Domnule Președinte, dacă îmi dați voie? Eu mi-am notat câteva aspecte legat 
de acest proiect important, pe care-l dezbatem acum, bugetul pe anul 2024, și aș 
începe la art. 1 punctul II la Cheltuieli totale, unde la alineatul 3 apar acele tranzacții 
privind datoria publică și împrumuturi. Grupul nostru vă solicită, foarte deschis și 
transparent să limităm aceste datorii care se fac pe spatele Consiliului județean și 
implicit a sălăjenilor, cel puțin pe parcursul anului 2024. Un al doilea punct, pe care 
aș vrea să-l aduc în discuție, am identificat că în acest an nu am alocat deloc fonduri 
pentru drumurile comunale, la UAT-uri din teritoriu. De ce? Pentru că, chiar dacă 
aceste sume nu sunt atât de mari, pentru bugetele locale înseamnă foarte mult. Dacă o 
parte din comunele care au drumuri județene care traversează aceste unități 
administrativ teritoriale, nu toți au această posibilitate, de a reglementa și a rezolva 
problemele punctuale ce se leagă de drumurile comunale, nu înțeleg de ce anul acesta 
nu am făcut această alocare; dacă nu putem face acum în cadrul bugetului și a 
celuilalt proiect pe care l-am votat în ședința trecută, cu alocarea de la 6%, ar trebui 
neapărat luată în calcul această chestiune și reglementată pe parcursul anului, la o 
posibilă rectificare. De asemenea în cadrul bugetului pe care dumneavoastră îl 
propuneți, am identificat anexa nr.22, în care sunt un număr foarte ridicat de acțiuni 
de protocol, eu aș spune chiar exagerate aceste acțiuni, nu că unele dintre ele nu ar fi 
utile și necesare dar totuși sumele alocate, ca și sume totale, sunt destul de consistente 
și totuși apar; de exemplu, iau aleatoriu, la punctul 7 și la 21, există prezentarea 
activității Consiliului județean și pe anul 2023 și altă acțiune, probabil pe sfârșitul 
anului, altă prezentare a activității Consiliului județean. Nu știu, mi se pare chiar 
exagerat. De asemenea la Secțiunea de funcționare, la partea de cheltuieli, unde am 
identificat față de bugetul anului trecut, cel puțin la punctul 12, la drumuri și poduri, 
o diminuare față de suma alocată, așa cum am spus față de bugetul de anul trecut de 
la 22170 mii lei la 16052 mii lei, eu chiar nu înțeleg ce se întâmplă acolo! Nu vom 
avea nevoie de intervenții pe drumurile județene? Și de asemenea la secțiunea de 
dezvoltare, tot la drumuri și poduri, cel puțin din proiectul analizat care l-am votat 
anul trecut apare iarăși o diminuare, de la 131.000 mii lei la 119.000 mii lei. De 
asemenea aș mai ridica următoarea problemă, analizând, așa cum ați spus 
dumneavoastră în preambul, alocările la câteva instituții subordonate, totuși nu 
înțeleg, sau probabil o să ne dați anumite explicații, unele au alocări mai mari față de 
altele. Toate cheltuielile s-au ridicat pe parcursul anului și anului trecut, eu cred că 
fiecare instituție are nevoie de o suplimentare la bugetul inițial. O să vă las pe 
dumneavoastră să faceți precizările de rigoare și sigur, nu în ultimul rând, eu m-aș 
opri aici. Din punctul nostru de vedere sunt mult mai multe aspecte dar nu putem 
continua la nesfârșit această ședință. Am făcut câteva achiziții și anul trecut și în urmă 
cu câțiva ani, dau de exemplu: clădirea de la Asirom, clădirea din Brădet, unde am 
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spus că se va muta sediul ambulanței și nu înțeleg ce se întâmplă cu acele imobile? 
Rămân  în stadiul în care le-am achiziționat, urmează niște investiții? Totuși ar trebui 
o clarificare. Mulțumesc, mă opresc aici.  

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Da, să începem cu datoriile. Este foarte bine ceea ce spuneți și aș vrea să îl 

citez pe Nicolae Iorga, care spunea că democrația înseamnă respectarea unor principii 
de către oameni, adică să urci țara pe umerii tăi și nu să te urci tu pe umerii țării. 
Când este vorba despre demagogie, eu refuz din start, dar aici sunt chestiuni de 
clarificat. Haideți să vă dau un exemplu foarte simplu: am împrumutat bani de la 
bugetul de stat sau de la o bancă pentru a putea face investiții pe drumurile județene 
în Județul Sălaj, să vă dau un singur exemplu: pentru drumul DJ109E de la Ciocmani 
până la Rus-Dobrocina, a fost contractată o sumă de la fondurile europene. Așa cum 
știți și dumneavoastră, că erați vicepreședinte atunci și alții consilieri, eu nu eram 
aici, se ia un angajament în momentul în care angajezi o sumă, te obligi ca acel drum 
să fie funcțional la finalul exercițiului financiar care privește aceste investiții. Pentru 
acest drum lucrările au început pe PNDL. Sumele care s-au cheltuit prin PNDL au 
fost returnate din fonduri europene către bugetul de stat. În momentul în care noi nu 
mai făceam absorbție la 103 milioane care ne-au rămas pe acel drum, automat ar fi 
trebuit să returnăm, undeva la 29 de milioane, bani pe care i-am cheltuit deja  până la 
Fodora-Chizeni-Dobrocina; și atunci faceți un calcul! Noi am scos odată la licitație 
cu o valoare aprobată  undeva la 74 de milioane și nu s-a prezentat nimeni, pentru că 
știm ce s-a întâmplat după 2019 cu acea criză și cu acea scumpire majoră a 
materialelor, a manoperei și a altor cheltuieli aferente unor astfel de lucrări. Dacă nu 
am fi luat credit, la finalul exercițiului financiar, Consiliul județean făcea undeva 
plăți, trebuia să returneze bani, vreo 30 și ceva de milioane către fondurile europene. 
Deci cam asta trebuie să fie logica noastră, să dezvoltăm acest județ și asta nu putem 
face decât prin alocări de fonduri. Nu ai de unde bani din altă parte, pentru că noi nu 
avem veniturile unor județe ca și Clujul, inclusiv Bihorul și atunci trebuie să ne 
dezvoltăm și noi. Dezvoltarea înseamnă infrastructură, sănătate, învățământ. Toate 
sumele pe care le-am împrumutat și de la Trezoreria Statului Român și de la bănci, au 
fost pentru cofinanțarea proiectelor europene și a unor investiții contractate înainte să 
fiu eu Președinte la Consiliul județean. Pentru buna desfășurare a acestor proiecte și 
ducerea la îndeplinire a fost necesar să ne împrumutăm. Gradul de îndatorare al 
județului Sălaj este mult inferior unor județe din NV, dacă ne uităm la Bistrița, la 
Cluj, la Bihor și așa mai departe, sunt mult peste noi, dar noi trebuie să ne dezvoltăm 
pentru că, dacă continuăm în această logică să ne plângem, doar să spunem că Județul 
Sălaj este unul mic și neimportant și sărac, nu câștigăm absolut nimic. Județul Sălaj s-
a depopulat constant în ultimii 30 de ani. Dragi cetățeni ai Județului Sălaj, dacă noi 
nu vom face investiții în infrastructura județului, în drumuri, în spitale, în școli, parc 
industrial, parc acvatic, dacă nu ne vom lupta la nivel politic și administrativ să 
realizăm ceea ce am obținut, după cum ați văzut și dumneavoastră în presă, acele 
parteneriate cu CNAIR prin care să dezvoltăm noduri de descărcare noi, cel de la 
Românași, cel de la Crasna, sunt intervenția Președintelui Consiliului Județean Sălaj, 
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lobby-ul lui și al nostru, al tuturor celor din Consiliul județean. Le arătăm celor de la 
București că ne pasă și ne batem pentru interesul Județului Sălaj și al cetățenilor pe 
care îi reprezentăm. Până la urmă asta este menirea unui om politic, de a răspunde 
acestei provocări, de ai reprezenta pe cetățeni cum o poate face mai bine, că de aceea 
am depus un jurământ. Deci, aceste datorii nu sunt pe spatele Consiliului județean, 
sunt pentru Consiliul județean, și atunci ca și președinte de consiliu județean, vă 
propun anumite proiecte pe care le aprobăm aici, împreună, hotărârile le luăm 
împreună conform legilor și Constituției Statului Român. Le luăm tocmai pentru a 
dezvolta acest județ, pentru că vorbim astăzi în Europa despre reziliență, asta le-am 
cerut și colegilor noștri la București și la Uniunea Națională a Consiliilor Județene 
din România și în Guvernul României, reziliență și în interiorul României. Fraților, 
dacă ne uităm la alocările bugetare din anii trecuți, ne uităm să vedem că alte județe 
au beneficiat de fonduri de la stat mult superioare alocărilor județului Sălaj, că au 
avut credite județele limitrofe și nu numai, în toată țara, mult superioare Consiliului 
județean și Primăriei Zalău, Primăriei Șimleu Silvaniei, Primăriei Jibou și așa mai 
departe. Trebuie să schimbăm și noi practica și să ne împrumutăm cu bani de la 
Trezorerie și de la bănci pentru a cofinanța dezvoltarea județului, a municipiului și a 
orașelor pentru că altfel nu există soluții pentru dezvoltare. Ne vom plânge că suntem 
mici, copiii noștri vor alerga la Cluj, la Oradea și așa mai departe, pentru multe 
facilități pe care le poate oferi un oraș mai mare, dar eu zic că trebuie să ne asigurăm 
că dezvoltăm județul prin infrastructura necesară unei vieți mai bune și la noi și 
creșterea optimismului în șansele de a ne dezvolta aici, acasă. Aceste credite nu le 
plătim numai noi, cetățenii Județului Sălaj, că le plătește o țară întreagă și atunci, 
dacă Clujul se împrumută, dacă Bistrița se împrumută, Bihorul se împrumută, dacă 
Maramureșul se împrumută, Satu-Mare se împrumută, noi nu ne împrumutăm și le 
plătim noi creditele? Nu? Din taxele noastre, pentru că se plătesc de la bugetul de 
stat, nu de la noi de la cetățenii județului Sălaj ci intră totul într-o oală, așa cum sunt 
și fondurile alocate și pentru asta ne-am bătut  și pentru fondurile europene și uitați-
vă la procentul pe cap de locuitor, care este recunoscut prin studii de instituții 
naționale, să vedeți unde ne situăm noi în ultimii trei ani. Deci așa a stat problema cu 
datoriile, nu poți să lași anumite proiecte neterminate, să nu găsești soluții de a le 
duce la bun sfârșit și pe urmă să te plângi că nu ai avut bani, dar tu să dai banii 
înapoi, mai mult decât te-ai împrumutat. La Spitalul Județean, eu îi felicit pe cei care 
au făcut posibilă dezvoltarea UPU, dar din păcate sunt puține milioane care vin de la 
fondurile europene și contractul a fost asumat, nu știu în ce an 2016, 2017, 2018, nu 
știu, dar dacă vreți puteți să întrebați pe colegii mei, cu neeligibile din partea noastră. 
Păi au fost multe lucruri pe care vi le-am pus pe masă transparent și v-am arătat de ce 
trebuie să luăm bani împrumut, pentru că este nevoie de acea dezvoltare la primiri 
urgențe. Dacă ne uităm acolo să vedem câți pacienți se adresează la primiri urgențe, o 
să vedeți că este o cifră covârșitoare, din păcate asta este situația socială în acest 
moment. Trebuie să răspundem acestor provocări și nu o să putem spune: oameni 
buni, dar de ce mergeți la primiri de urgențe că 80%, nu ar trebui să se adreseze 
acolo. Acei oameni sunt disperați, nu văd un om să meargă la spital că nu-l doare 
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nimic! Merg pentru că au nevoie de asistență medicală și din păcate sistemul din 
România nu le poate asigura (și ne pare rău tuturor), această asistență, decât prin 
anumite instituiții, una dintre ele și cea mai importantă din Județul Sălaj este Spitalul 
Județean de Urgență Zalău. De aceea trebuie să ducem la bun sfârșit acel proiect! În 
luna martie vom deschide UPU cu toate dotările necesare și tot ceea ce trebuie ca să 
funcționeze în bune condiții, astfel încât să ușurăm munca celor de acolo, din primiri 
urgențe. Ne bucurăm că avem un corp medical mai consistent, că avem medici mai 
mulți, avem asistenți, mă bucură că s-a schimbat în bine abordarea personalului de 
specialitate, a relației cu pacienții și suntem convinși că vor fi lucruri bune și acolo. 
Sunt 20 și ceva de milioane neeligibile, trebuia să le asigurăm, nu putem să plângem 
că facem datorii pentru Spitalul Județean. Este nevoie de aparatură de specialitate, 
este nevoie de dotări care să ne permită să fim pe aceeași linie în ceea ce înseamnă 
funcționarea cu spitalele din jur. Azi este aparatură în Spitalul Județean care îi face pe 
medicii din Cluj, specialiști să vină să opereze în Zalău - mă refer la secția de 
urologie și asta este un plus pentru noi, pentru că în momentul în care oamenii din 
Județul Sălaj și nu numai, aud și vin la noi să se opereze, crește încrederea în medicii 
noștri, în condițiile pe care le oferim prin Spitalul Județean și asta nu poate decât să 
ne bucure. Suntem într-o creștere continuă, s-au făcut investiții și înainte, se fac și 
acum și se vor face și în viitor, astfel încât să nu mai fim considerați în ochii unora, 
un județ de mâna a doua. Asta este cu datoriile! 

Cu drumurile comunale, după cum bine știți și dumneavoastră, ați venit cu 
propuneri să realizăm anumite drumuri județene, care sunt de pământ în interiorul 
unor localități. Din experiența pe care am acumulat-o până acum noi am dat sume 
foarte mici către drumurile comunale și nu doar în mandatul meu ci întotdeauna, 
pentru că ne uităm foarte bine ce s-a întâmplat cu sumele alocate până acum! Multe 
au fost pierdute, pentru că nu s-au cheltuit acei bani și s-au întors înapoi la bugetul de 
stat, nu vă pot da un procent, dar mă edific asupra acestui lucru și vă pot comunica, 
nu am știu ce întrebare îmi puneți. Astfel avem, de exemplu un drum în comuna 
Cristolț (și dumneavoastră ați ridicat de atâtea ori problema) este un drum în 
interiorul comunei, care e un drum de pământ. Avem toate documentele pregătite ca 
să putem să asfaltăm acel drum și cheltuielile depășesc sumele care le-am fi alocat, de 
exemplu, către comune. Și atunci, eu zic că trebuie să cheltuim banii cu 
responsabilitate și să facem investiții care aduc plus valoare, nu că nu este nevoie și 
în alte locuri, dar dai 10.000 lei, dai 15.000 lei către o comună, nu cred că este o sumă 
atât de importantă încât să submineze funcționarea unei comune, dar noi trebuie să 
facem investiții care să se vadă. La anexa 22, îmi cer scuze nu am reținut despre ce 
este vorba, dacă îmi puteți aduce aminte, domnule consilier.  

Dl. PANIE SERGIU 
 Am specificat că sunt un număr foarte ridicat de acțiuni de protocol și am 
enumerat două prezentări pe parcursul acestui an, dacă era anul trecut una dintre ele, 
hai aș mai fi zis. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
          Vă răspund cu drag. Deci, aceste acțiuni de protocol au fost în buget și anii 
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trecuți, dar dacă ne uităm pe execuția bugetară o să vedem că nu au fost cheltuiți toți 
banii. Sunt anumite alocări care le faci pentru că nu poți să prevezi de acum câte 
persoane o să-ți participe și ce cheltuieli o să ai. De exemplu la Pria, noi nu am 
cheltuit acolo suma de protocol, dar depinde de invitații care vin și de oficialități. Ne-
am gândit și la acest an. Cu siguranță și dumneavoastră ați fost acolo și ați văzut că 
acea sărbătoare care era a unei comunități locale și a câtorva comunități limitrofe s-a 
transformat într-o sărbătoare de tip județean și chiar regional, pentru că anul trecut au 
fost peste 15.000 de oameni acolo. Nu am cheltuit sume pentru mâncare, pentru alte 
lucruri, dar sunt sume necesare pentru promovarea acelor acțiuni, pentru că dacă nu te 
promovezi, lumea nu știe de tine, atâta tot. Referitor, de exemplu, la Ip și la Treznea 
vedem că sunt sumele diferite, îmi asum eu, nu dăm mai mult într-o parte sau alta. 
Dumneavoastră știți că noi tot timpul am semnat parteneriate cu comunele și că le-am 
dat dumnealor banii și banii au fost egali sau în funcție de cererile care au fost acolo. 
La Ip vrem să aducem anumite modificări, să îmbunătățim ceea ce înseamnă 
amenajarea spațiului mormintelor acelor martiri. Nu vă spun că în primul an de 
mandat, dacă vă aduceți aminte, am făcut acel platou acolo din sponsorizări, nu din 
banii Consiliului județean, dar mie îmi era rușine când m-am dus prima dată pe la Ip, 
să văd un catarg atârnat așa într-o parte cu două țevi ruginite și un steguleț de un 
metru douăzeci pe șaizeci. Ține de demnitatea noastră de români și de cetățeni ai 
acestor zone să respectăm memoria acelor martiri. Din sponsorizări am făcut, pentru 
că nu erau sume alocate pentru îmbunătățirea condițiilor de acolo de la Consiliul 
județean și am făcut acele lucrări; am pus un catarg decent, un drapel și le mulțumesc 
celor care m-au sprijinit, am pus pietre ornamentale pe morminte și așa mai departe. 
Am avut o legătură și cu biserica de acolo și cu comunitatea din Ip și am rezolvat 
anumite probleme. Anul trecut Primăria a asfaltat acel platou pe care mergem cu toții 
să putem participa în condiții decente, să arătăm că suntem în stare măcar să îngrijim 
mormintele oamenilor de acolo care au murit fără nicio vină. Deci nu este vorba 
despre protocol, tot protocolul, pentru că spunem protocol și înțelegem doar anumite 
lucruri și de aceea este bine să vin să prezint aceste aspecte, nu este vorba de 
mâncare, de băutură, este vorba de promovare și de întreținerea acelor monumente. 
Dacă ne uităm la Treznea și anul trecut, se dă o masă doar de către primărie, nu de 
către Consiliul județean, nu suntem noi organizatori, în schimb întrebați-l pe domnul 
Primar și puneți-vă memoria așa puțin în funcție să vă aduceți aminte cum era acel 
monument înainte să fiu Președinte de Consiliu județean și să conduc Consiliul 
județean și cum este astăzi! Curățenia care este în jur, să știți că tot ce a fost acolo, 
întreținere, văruirea acelor trepte, a monumentului, curățarea spinilor și a 
mormintelor, s-a făcut de către Consiliul Județean Sălaj. Dacă nu o fac alții, nu le 
reproșez, mă pun eu și fac, facem noi pentru că asta este datoria noastră. Nu de a 
arăta cu degetul ci de a face! Deci, nu s-a cheltuit nicio sumă din alte locuri ci de la 
Consiliul județean pentru întreținerea și punerea la punct a acestor aspecte, la 
Monumentele de la Ip și de la Treznea. În acest an trebuie să facem anumite reparații 
și să îmbunătățim aspectul Monumentului de la Ip, pentru că acea marmură care a 
fost pusă, acea piatră dinainte, are și crăpături, pentru că acolo sus, de exemplu, există 
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niște vase care se umplu cu ulei. A fost bine făcut acel monument, gândit de niște 
proiectanți deștepți și profesioniști. Ei, că până acum s-au uitat alții ce-i pe monument 
și nu i-a interesat acel monument este altceva, dar vă spun că trebuie să ne 
comportăm civilizat, să dăm dovadă de faptul că suntem oameni culți și că avem 
respect pentru valorile noastre județene.  

Dacă este vorba de subordonate, eu am avut discuții cu subordonatele noastre, 
cu instituțiile, sunt mulțumit cu activitățile dumnealor și vreau să faceți o comparație, 
să vedeți ce s-a întâmplat în România în acest an cu acea celebră Ordonanță de 
urgență nr.90/2023, care ne-a oprit de la dezmăț și de la risipa banului public. Haideți 
să vedem care este execuția bugetară pe fiecare instituție a noastră subordonată în 
parte și să vedem ce sume am alocat. Pe urmă, haideți să-i întrebăm pe domnii 
directori dacă le-am alocat sumele necesare cu care au venit dumnealor ca propuneri 
pentru a-și putea îndeplinii obiectivele din contractul de management. Oricând putem 
să facem ajustări la buget, oricând putem să facem rectificări, dar pe fiecare dintre 
noi, cei care muncim în Consiliul județean, îi îndemn la responsabilitate și la 
cheltuirea banului public cu respect față de cetățeni! Deci, întotdeauna sumele alocate 
au fost prin rectificări îmbunătățite, dar pe măsura nevoilor, nu pentru a crea acea 
posibilitate ca în ultimele două luni, să vedem cheltuieli care depășesc cheltuielile din 
6 luni, doar din dorința oamenilor de la stat, (și așa ne acuză lumea și pe bună 
dreptate statul la stat). Trebuie să ne evaluăm foarte bine munca și  noi în Consiliului 
județean și din primărie și din subordonate, să vedem cât stăm la serviciu, la ce oră 
venim la serviciu. La Consiliul județean știu, sunt un om, cer și celorlalți să-mi dea 
un grafic de prezență la serviciu. Trebuie îmbunătățite aceste aspecte, oameni buni, 
pentru că trăim din taxele și din impozitele cetățenilor și trebuie să muncim pentru 
cetățeni, nu pentru noi. De aceea, îndemn la responsabilitate fiecare instituție și să-și 
analizeze foarte bine munca și condițiile de muncă, dar și îndatorările și încărcarea cu 
proiecte pe fiecare post. La Consiliul județean se face o evaluare corectă și le 
mulțumesc colegiilor că au înțeles direcția pe care trebuie să meargă și că au muncit 
foarte mult, pentru că noi avem un aparat inferior numeric celui pe care l-am avut în 
2020 când am preluat Consiliul județean, dar văd că am trecut de la 11 milioane, de la 
13, de la 30 milioane execuție bugetară pe dezvoltare și am ajuns până la 309, cu un 
număr mai mic de oameni. Oare s-a îmbunătățit munca? Vă aduceți aminte că se mai 
scria prin presă că nu mai merge Consiliul județean în timpul serviciului la coafor, 
(erau doar câteva persoane nu toți din Consiliul județean mergeau la coafor că mai 
lucrează și bărbați). Eu vă spun sincer că am mai vorbit prin Consiliul județean și le-
am spus: sper să nu fiți supărați că nu puteți să ieșiți cum vreți din Consiliul județean 
pe poartă și că suntem monitorizați cu toții în ceea ce înseamnă orele în care muncim 
și m-a surprins plăcut răspunsul lor, mi-au spus: „Domnule Președinte, ne bucurăm că 
ați instituit această regulă, pentru că cei care plecau prin oraș, astăzi măcar ne ajută cu 
un xerox și cu alte hârtii pentru că oamenii care munceau nu aveau timp să meargă. 
Lăsați-mă să vorbesc acum.  

Dl. PANIE SERGIU 
Totuși, ați făcut aluzie la doamne, și acum vine și luna martie… 
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Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Da, domnule, da să spunem lucrurilor pe nume, să nu fim ipocriți domnule 

Panie! Avem 80-85% doamne în Consiliul județean, despre cine să vorbesc, despre 
Vasile care curăță prin curte și își face și el datoria? În fiecare zi mătură șanțul, asta 
trebuie să facă, să fie curățenie în Consiliul județean, altfel vor veni aici oamenii și 
vor spune că… Asta este, au fost persoane, din fericire unii au plecat, și-au cerut 
transferul, nu au putut să facă față solicitărilor și muncii, nu acuz pe nimeni, dar vă 
spun că au fost astfel de practici. Trebuie să vă dau exemple, vă pot da exemple, dar 
nu vi le dau pentru că sunt responsabil și nu vreau că agit spirite, nu sunt un agitator, 
dar eu mai văd, mai umblu și eu prin oraș, ca dumneavoastră și vedem oameni din 
instituțiile statului la ce oră vin, la ce oră pleacă și pe unde pleacă și pe banii noștri, 
de la deconcentrate și din alte locuri și vedem și care este activitatea lor, să nu fim 
ipocriți.  

La imobilele cumpărate, domnule Panie, vom face modificări la aceste imobile, 
dar trebuie să avem acte și indicatori tehnico-economici, nu putem vorbi și aloca 
sume fără să avem planurile și dumneavoastră știți foarte bine că un proiect nu se face 
într-o lună de zile. Le-am  cumpărat în decembrie, nu putem să alocăm acum să 
spunem, uite punem banii pentru asta. Orice alocare se face în baza unui deviz și a 
unui proiect, atunci nu avem cum să vă spunem. Estimări vreți, dumneavoastră ? Nu 
mă instigați la încălcarea legii că nu pot, am juriști buni. Care este acea perioadă 
destul de lungă, domnule Panie? Am cumpărat clădirea Asirom, uitați-vă ce probleme 
avem la clădire Meseș, domnule Panie (și vă mulțumesc că vă implicați să ne ajutați 
în ceea ce înseamnă înțelegerea mai bine a acelor probleme de acolo). Conduceți o 
instituție care ne sprijină și ne ajută și vă mulțumesc public pentru asta, nu-mi este 
rușine, nu mă interesează culoarea politică a oamenilor ci buna lor intenție și aveți 
bună intenție. Râde domnul Costinaș, zice că vă perii, dar nu vă perii, numai vă 
recunosc meritul, aia este altceva. Și eu pot să insinuez multe și mă scuzați domnule 
Costinaș. Deci, la acea clădire Meseș, de exemplu și astăzi stăm și nu putem să 
depunem pentru a fi reabilitată prin fondurile europene pentru că încă nu avem 
clarificată situația proprietăților acolo. Este o chestiune care tergiversează de vreo 26-
30 de ani de zile, așa s-au făcut anumite lucrări în România și încă nu am pus-o la 
punct. La clădirea Asirom? Da avem DGASPC, am cumpărat acea parte de la Asirom 
tocmai pentru a fi noi proprietari acolo. Suntem în discuții, urmează să se facă 
evaluarea de către Loteria Română să le dăm un spațiu la schimb, să preluăm și acel 
spațiu încât să îndeplinim toate condițiile să facem un proiect de eficientizare 
energetică pentru clădirea întreagă, să mutăm DGASPC într-un spațiu adecvat pentru 
că acum, prin construirea acestui spațiu pietonal este foarte greu să mai funcționeze 
DGASPC  aici. Este un lucru bun, s-a făcut în oraș un lucru folositor oamenilor, dar 
noi trebuie să  găsim soluții pentru că nu au cum să meargă cu mașinile, să parcheze 
oamenii cu dizabilități la comisii și așa mai departe și atunci pentru această clădire să 
găsim o altă destinație, pentru Școală Populară de Artă pentru Centrul de Cultură, 
pentru expoziții, tot ceea ce se pretează pe o stradă pietonală, pentru că nu poți să faci 
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orice activități pe o stradă pietonală, iar eu unu m-am opus în Consiliul Local, când 
eram consilier local, amenajării ca și spațiu pietonal. De ce? Pentru că, pentru mine 
un spațiu pietonal înseamnă terase, înseamnă restaurante, magazine. Acolo noi avem 
două școli, conform legii nu ai voie să vinzi băuturi alcoolice la mai puțin de 300 m 
de o școală. Atunci pentru ce ai un spațiu pietonal? Dar mă supun majorității, asta 
înseamnă democrație. Pe urmă, sunt 5 sedii de bancă, au nevoie de locuri de parcare, 
nu vedeți ce se întâmplă, ce este în spate, la strada din spatele lor, dar nu vreau să 
intru, este vorba de bugetul nostru. Deci, acele imobile vor intra în reabilitare și în 
amenajare și vă vom comunica pe parcursul acestui an în momentul în care avem 
proiectele făcute. Este o analiză foarte laborioasă și în ceea ce înseamnă amenajarea 
acelui spațiu de la Vila Vlad, pentru a putea muta ambulanța, pentru că în trei 
săptămâni preluăm deja proiectul pentru construirea blocului operator. Trebuie să 
facem demolarea ambulanței și nu poți să demolezi ceva până nu amenajezi un alt 
spațiu, dar ca să îndeplinească toate cerințe de funcționare, circuite și așa mai departe 
ai nevoie de aviz de la DSP, ISU. Deci, știți că este o muncă de durată, nu pot să vin 
așa în două săptămâni, eu prezint un proiect și după aia, când îl punem în practică, 
trec 2-3 ani de zile că tot îl ajustăm. Hai mai bine să măsurăm de 10 ori și să tăiem 
odată, asta este principiul meu. M-am uitat și în Olanda la drumuri, le ei studiile de 
fezabilitate și proiectul durează undeva la 3 ani și execuția unei autostrăzi 6 luni-1 an. 
La noi este invers! În România, proiectul e 6 luni și apoi facem în 10 ani autostrada, 
nu o mai face nici soarele. Cam atât am avut să răspund. Vă rog domnule Demle. 
 Dl. PANIE SERGIU 
 Domnule Președinte, mai erau secțiunea cu drumurile și podurile, important și 
la funcționare și la dezvoltare. 
 Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
 Da, pe drumuri și poduri nu puteți să răspundeți domnule Szilágyi, că nu aveți 
voie, sunteți oprit să vă pronunțați în ceea ce înseamnă drumuri. 
 Dl. SZILÁGYI RÓBERT-ISTVÁN 
 La vot, da. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Atunci, vă rog la dezbatere dacă vreți să luați cuvântul, vă rog. 

          Dl. SZILÁGYI RÓBERT-ISTVÁN 
 Mulțumesc, domnule Președinte. Stimați colegi, ați atins punctul cel mai 
sensibil și mă bucură faptul că nimeni nu s-a pronunțat în această privință, dar eu am 
toată convingerea și am și abilitatea de a mă pronunța în ceea ce privește alocările de 
la bugetul de stat, că de acolo trebuie să pornim. Dacă vrem să ne uităm la alocările 
pe care le-am făcut, începând de la drumuri până la subordonate, hai să vedem Legea 
bugetului de stat, de unde pornim. Din acest aspect vreau să vă spun câteva lucruri 
care poate că nu v-au fost cunoscute, dar acum este momentul în ședința cu bugetul, 
prin care trebuie să știți că sumele ce ni s-au alocat, nu numai județului Sălaj, ci 
tuturor UAT-urilor din țară, sunt mai puține față de anul precedent. Și din ce cauză? 
Știți foarte bine, Guvernul nostru lucrează. Vă spun legat de impozitul pe venit, de ce 
avem mai puține încasări pe impozitul pe venit? Deoarece bugetul de stat s-a aprobat 
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încât la calculul global al impozitului pe venit, pe țară, impozitul datorat de persoane 
fizice pe venituri din pensii, din dobânzi, din jocuri de noroc și din dividende, încasat 
la bugetul de stat începând cu data 01.01.2024 rămâne integral la bugetul de stat și nu 
se mai alocă către UAT-uri, deci din acest punct de vedere noi am primit mai puțini 
bani și din impozitul pe venit și din TVA. Deci alocările pe care le-am primit, încă o 
dată și repet, nu numai Județul Sălaj, ci toate UAT-uri din țară, sunt mai puține și din 
acest punct de vedere. Dacă vă întrebați și de lucrările pe drumuri județene și de 
instituțiile subordonate, da, din aceste cauze avem peste 10 milioane mai puțin față de 
anul precedent. Avem și la DGASPC venituri mai puține pentru copii și pentru 
persoanele adulte cu handicap, avem și la CJRAE și peste tot, în așa fel încât trebuie 
să ne facem cheltuielile astfel cât să reușim să supraviețuim. Sigur, anul acesta, eu 
sper că din tot sufletul că vom avea o rectificare așa cum spune legea, ceea ce nu s-a 
aplicat anul trecut, în luna iulie și sigur în luna iulie după ce o să primim rectificare și 
o să avem banii necesari, o să alocăm acolo unde va fi necesar și știm că este necesar. 
Ne vom preocupa de treaba asta, dar eram nevoit să vă reamintesc acest aspect și din 
cauza asta stăm cu banii cum stăm și totuși, eu zic că am reușit să construim un buget 
echilibrat, un buget concentrat pe dezvoltare, așa cum am făcut în ultimii trei ani. 
Mulțumesc. 

Dl. PANIE SERGIU  
Eu am luat bugetul de la început și la art.1 la veniturile totale avem 433.972,13 

mii lei, veniturile totale ale bugetului din 2023 sunt de 352.595,00 mii lei. Despre ce 
vorbiți? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vorbim despre fonduri europene, domnule Panie. 
Dl. PANIE SERGIU  

 Ok. Eu vroiam să scot în evidență această chestiune. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

          Deci, eu vă spun adevărul. 
Dl. PANIE SERGIU  

 Domnule Președinte, mă lăsați să fac câteva considerații finale și îmi cer scuze 
față de colegi, dacă exagerez cu timpul. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU  

 Aș reveni la prima parte, vizavi de împrumut și v-aș spune sub altă formă, nu 
cred că un consilier din grupul nostru v-a adus vreodată un prejudiciu și vreun reproș 
pentru toată activitatea pe care dumneavoastră o desfășurați. Nu am spus niciodată că 
ceea ce ați pus în aplicare și cum s-a dezvoltat județul nu a fost potrivit și nu a fost 
corect, doar vă aduc aminte, instrumentul pe cate îl avem este doar unul, simplu, să 
vă aducem anumite chestiuni la cunoștință. Dacă dumneavoastră vi le asumați le 
putem îndrepta, în caz contrar vom merge mai departe. Și totuși  închei, pentru că am 
discutat de partea de drumuri și ați spus foarte bine de spital și chiar este un lucru 
real, ceea ce s-a întâmplat acolo și mă bizui că se va întâmpla și pe viitor, o 
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îmbunătățire cât mai importantă pentru tot serviciul medical pe care îl oferim 
cetățenilor, dar revenind la drumuri, noi am lăsat niște proiecte în derulare și am 
obținut niște fonduri, am depus cereri de finanțare, au fost aprobate și proiectele 
trebuiau să fie implementate; o parte dintre ele nu s-au finalizat până la sfârșitul 
anului trecut, iar acele cheltuieli care erau eligibile le vom suporta sau le vom plăti 
din bugetul județului, sunt două drumuri, dar vă spun această chestiune. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
 Puteți să dați exemplu, mă scuzați, ca să nu vorbim pe lângă, să le clarificăm 
aici între noi. Nu este un reproș. 

Dl. PANIE SERGIU  
 Eu termin acum și vă las pe dumneavoastră. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
 Dar trebuie să-mi spuneți care, că altfel cade în coadă de pește; drumurile nu s-
au făcut? Spuneți-mi! 

Dl. PANIE SERGIU  
O să vă aduc la cunoștință și care sunt, doar că această prevedere sau această 

intervenție nu îmi aparține mie, aparține unui cetățean care, văzând ce s-a întâmplat 
în ședințele trecute ne-a pus această întrebare și mi-a pus întrebarea în felul următor: 
care este suma care se putea plăti din fondurile europene și nu trebuia să fie grevat 
bugetul? Nu știu, am zis, o sumă în jur de 4 sau 5 milioane aproximativ. Dacă eu 
greșesc, eu voi rectifica; eu vă ridic în public această chestiune simplă și mă opresc 
aici. Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu este așa, aveți informații greșite din Consiliul județean, o să vă comunic 

exact. Vreau să vă spun ceva, domnule consilier, îmi puteți spune dumneavoastră, la 
Primăria Zalău, câți bani s-au pierdut pe drumul DJ191C și din ce cauze? Vreți să 
arunc cu piatra, eu nu arunc, dar pe acel drum DJ191C, s-au făcut șase lucrări. 
Consiliul județean trebuia să termine doar drumul. Vreau să vă spun că acel drum a 
început în martie anul trecut, în aprilie, tocmai pentru că trebuia terminate niște 
lucrări de aducțiune apă; s-a făcut canalizare în Brebi și Creaca, s-a făcut alimentarea 
cu apă în Brebi și Creaca și s-a refăcut o conductă de gaz pe 2 km. Deci au fost niște 
lucruri mai complexe acolo și nici timpul nu a ținut cu noi. Pe urmă, au fost niște 
blocaje din partea unor firme care realizează acele lucrări acolo și nu am putut să 
ducem la bun sfârșit întreg procesul de executare a drumurilor, dar sumele sunt mai 
mici decât ceea ce spuneți dumneavoastră. Eu știu că s-au luat și în alte locuri niște 
împrumuturi acum, exact pentru că nu s-a putut face un drum prin Ortelec, dar nu 
vreau să arunc cu piatra, există în fiecare loc anumite chestiuni pe care le poți 
controla sau nu. Nu am văzut foarte clar cum s-au alocat sumele pe „Anghel 
Saligny”, domnule Panie și mi se pare foarte corect să nu mai poți să asfaltezi un 
drum dacă nu ai pe el apă și canal pentru că și românii se întreabă. „până când punem 
un asfalt și după aia iar îl spargem? Iar așa, numai electoral? Hai domnule să facem 
lucrurile bine, cum le fac și alții, suntem europeni, hai să fim atenți cu cheltuirea 
banului public. Nu poți să asfaltezi un drum și la 6 luni să le dau autorizație să vină să 
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spargă drumul înapoi și noi să pierdem garanția drumului și așa mai departe și 
oamenii să suporte un alt deranj și alt praf. Haideți să ne concentrăm să facem 
lucrurile bine! De aceea nu s-a terminat la timp 1 km 200 m, trebuie să pună asfalt în 
comuna Creaca. Celelalte lucrări  acolo sunt eligibile, sunt lucrările pe care noi ni le-
am asumat, au rămas de executat lucrări care erau neeligibile de la început, doar 
asfaltul pe ultimul kilometru, unde ne-am dus la executant. Uitați-vă că au scos 
binderul de pe 2 km jumătate înapoi pentru că nu l-au pus bine și trebuie să ne 
asigurăm că acele drumuri vor ține. Vreți să vă dau exemplu DJ191 D, unde nu s-a 
făcut corespunzător drumul și unde a trebuit să revenim, noroc că tot pe bani 
europeni, am mai avut economii și să-i dea Dumnezeu sănătate domnului Boloș, ne-
am înțeles și a găsit pârghiile  legale să ne ajute cu bani în plus, la retrospective am 
luat 31 milioane. Sunt lucruri care trebuie făcute o dată bine, oamenii au nevoie să 
vadă că cine îi conduce, îi conduce cu competență și eu vă mulțumesc de remarca pe 
care ați făcut-o că nu mi-ați făcut niciodată reproș nu ați pus întrebări și nici eu nu vă 
fac reproșuri. Cred că asta trebuie să fie logica unei desfășurări a ședinței de consiliu, 
să întrebăm oamenii, acum au posibilitatea să se uite la noi, transmisiunea ședințelor 
este publică și ne pot vedea ce facem, ne pot și trage la răspundere și să fie și 
mulțumiți, că până la urmă noi trebuie să dăm sentimentul oamenilor că nu-i conduce 
oricine, că îi conduc niște oameni responsabili și consider că toți cei care suntem la 
masa asta suntem responsabili și de bună-credință, de aceea eu vă mulțumesc pentru 
întrebări și nu mă simt rău că mă întrebați, dimpotrivă. 

Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, ne cunoaștem de foarte mult timp și vă știu un om de 

acțiune, adică ceea ce vă propuneți și vreți, faceți! 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Și le și fac. 
Dl. PANIE SERGIU 
Doar că vreau să fim corecți față de cetățeni în primul rând. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

 Așa suntem. 
Dl. PANIE SERGIU 

 Numai puțin, că atunci când nu reușim să ne atingem un obiectiv sau lucrurile 
nu decurg așa cum ne dorim, nu ne trebuie justificări, trebuie să recunoaștem, asta am 
putut să facem. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
 Cum adică nu trebuie justificări, domnule Panie, nu trebuie să știe lumea de ce 
nu ai făcut un lucru? 

Dl. PANIE SERGIU 
 Eu nu cred că cetățenii au nevoie de justificări, ei ne-au pus aici ca să rezolvăm 
problemele. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu mai spuneți dumneavoastră! Deci ce să facem să lăsăm să ne înjure, așa 

gratis? Nu trebuie să spun la un om, cum adică, Domnule Panie? Eu nu sunt șobolan 
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de birou, eu sunt un om care mă duc pe drum și stau de vorbă cu oamenii. În 
momentul în care te duci pe drum și explici omului de ce ai făcut una și de ce ai făcut 
alta, te înțelege, pentru că trebuie să avem dialog cu ei. Oamenii au nevoie de 
justificări, trebuie să le spui. Sunt multe drumuri unde constructorii nu au făcut 
lucrurile așa cum ne-am dorit și oamenii au suportat și noi am suportat că și noi 
suntem oameni. Se zice că oamenii fac vremurile mai bune sau oamenii le fac mai 
rele. Hai să le facem noi mai bune! Sunt multe anomalii care s-au întâmplat, dar m-
am dus și am rectificat tocmai pentru că m-am dus și am stat de vorbă cu oamenii. 
Oamenii mi-au spus ce probleme sunt și am făcut tot posibilul să îndrept acele 
neajunsuri. Au fost multe drumuri unde oamenii nu au înțeles proiectul, unde nu au 
înțeles fazele cum se lucrează. Acum dumneavoastră știți foarte bine că toți ne 
pricepem și la drumuri și la fotbal și la muzică, la toate, asta este societatea 
românească, aici am ajuns după 30 de ani. Eu mă duc și stau de vorbă cu oamenii și 
așa trebuie, să le justific, nu că nu le justific! Păi cum să nu le justific de ce nu am 
încheiat un drum, trebuie să le spun, din  cauza asta și asta, judecați dumneavoastră 
dacă am dreptate sau nu, dar eu trebuie să mă justific pentru că altfel oamenii nu vor 
înțelege ce se întâmplă. Bine. Domnule Demle, vă rog. 

Dl. DEMLE ALIN 
Domnule Președinte, mai aveam și eu câteva întrebări, la una mi-ați răspuns 

deja, cea cu alocarea sumelor pentru Treznea și Ip, dar mai vreau să vă întreb ce se 
întâmplă cu heliportul și cu parcul  industrial? Heliportul este deja o poveste veche. 
Mai vreau să fac o remarcă, când ați spus de execuția bugetară, ați uitat să spuneți că 
20% din execuție propriu-zis sunt ajustările de preț.   

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
 Dar nu am uitat nimic. 

Dl. DEMLE ALIN 
Ne-ați pomenit? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dar ce să povestesc? Dumneavoastră ziceți să nu mă justific, dumneavoastră 

ziceți să mă justific. Ce să fac acum? 
Dl. DEMLE ALIN 
Eu nu am spus, a spus colegul meu, eu cer să-mi justificați. 
Dl. PANIE SERGIU 
Nu era vorba de asta. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Să vă explic. O rog pe doamna Marușca atunci, să stea lângă dumneavoastră să 

vă spună, eu nu am făcut un calcul, dacă ajustările au fost 20% sau nu. 
Dl. DEMLE ALIN 
Aproximativ. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

 Auziți și îmi cer scuze că v-am întrerupt, dar nu suferă comparație 309 
milioane cu 11 milioane. Lăsați-le încolo de ajustări, politica este bună, dar numai cât 
îi bună să ne legăm de lucruri importante, că vorbim despre bugetul de anul acesta.  
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Dl. DEMLE ALIN 
Pe mine mă interesează cantitatea de lucrări, nu banii, că poți să dai pe un 

telefon … 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

 Dar nu v-am spus că am făcut? În 6 ani pe exercițiu financiar au fost făcuți 7,5 
km între Benesat și Cehu Silvaniei și în mandatul meu de când l-am preluat am făcut 
140 km plus că mai sunt. Asta de la Creaca încă nu este finalizat din cauza celui de 1 
km 200 m, că mai erau încă 36 km deja la Gălpâia; DJ 109R este 90% făcut; DJ 108S 
pe banii constructorului, deja am negociat cu ei, este un progres de 40% pe acel 
drum, deci ne mișcăm. 

Dl. DEMLE ALIN 
 Bine, domnule Președinte, multe dintre ele sunt proiecte pe proiectele vechi, 
dar nu e problemă, 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
 Care proiecte? Dar spuneți-mi ca să vi le pot spune că mă tot acuzați așa în 
general, dați-mi exemple concrete. Câți bani au fost acolo și câși bani am adus noi 
prin retrospective și prin asumarea pe car ne-am făcut-o. 

Dl. DEMLE ALIN 
Domnule Președinte, am văzut că bugetul la sportul de performanță a fost 

suplimentat și este un lucru foarte bun, aproximativ 6.500.000 lei. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
De ce? Domnule Demle, vă spun și aici că știu că vă pasionează sportul ca pe 

toți cei de la masă, tocmai am spus că ne pricepem la muzică și la sport, la politică și 
acum inginerie, la tot și la medicină, se duc oamenii la doctor și îi spun ce 
medicament să-i dea doctorul, nu știu de ce îi mai plătim pe doctori, săracii, în fine, 
iertați-mă. La sportul de performanță a venit acea lege prin care trebuie să alocăm 
sume către juniori pe parcurs și anul trecut am vrut să dăm buget, ne-am asumat că-i 
vom sprijini ca să poată să facă sport de performanță și echipa de handbal, e o echipă 
de tradiție și de aceea am alocat o sumă mai mare ca să poată fi susținut sportul de 
performanță. 

Dl. DEMLE ALIN 
Corect. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

 Anul trecut nu am diminuat bugetul, dar a trebuit, pentru că a venit după ce am 
croit bugetul, a venit acea modificare a legii prin care trebuia să alocăm 30% către 
juniori, nu mai aveam cum să facem rectificări pentru că nu ne lasă programele de 
acordare a banilor după cum bine știți. 

Dl. DEMLE ALIN 
Legea era deja înainte, poate nu ați știut. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

 Nu era înainte de a croi bugetul. 
Dl. DEMLE ALIN 
Bine. 
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Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
 Dacă a fost, îmi cer scuze pentru colegii mei, o fi greșit și ei și poate nu am 
știut nici eu. Eu recunosc că nu sunt priceput la toate și mă bazez și pe buna 
colaborare cu aparatul de specialitate. Vă rog. 

Dl. DEMLE ALIN 
Pentru bursele de merit, domnule Președinte, nu se alocă absolut nimic? 
 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Ba da. Vroiam să vă propun un amendament la solicitarea colegilor de la USR 

ca la Capitolul 65 pe ceea ce înseamnă învățământ, olimpiade și concursuri școlare, 
să suplimentăm suma cu 100.000 lei de la Fondul de rezervă. Deci acest amendament 
vi-l propun, ca la Capitolul 65 la ceea ce înseamnă finanțare învățământ, olimpiade și 
concursuri școlare să suplimentăm suma cu 100.000 lei. 

Dl. PANIE SERGIU 
Dumneavoastră sau cei de la USR? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dumnealor, la propunerea lor am spus, dar amendamentul, da l-am făcut ca să 

nu mai tot vorbim. Vă rog. 
Dl. DEMLE ALIN 
Ați făcut referire la Primăria Zalău, administrația primăriei Zalău, domnule 

Președinte Primăria Zalău în opinia multora, care sunt din afara județului, este una 
dintre cele mai performante, au fost acum 15 ani în vizită. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Oradea este mai slabă puțin, da îi trece. 
Dl. DEMLE ALIN 
Nu se compară cu Oradea, nu putem compara. La ceea ce a fost acum 15 ani, 

care au mai fost pe aici poate în vizită pe la Michelin, ce au găsit acum, de asta vă 
asigur eu, nu puteți contesta sub nicio formă. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Eu nu am făcut acuzații la Primărie, am făcut referire ca să vedeți că sunt mai 

mulți în aceeași ipostază. Din păcate dumnealor stau un pic mai rău decât noi, dar 
sunt convins că nu sunt răuvoitori, își doresc să facă, dar din păcate nu ține numai de 
dumnealor. 

Dl. DEMLE ALIN 
Domnul Președinte, se vede probabil, ieșim în stradă și deja se vede. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Așa este. 
Dl. DEMLE ALIN 
Dar nu intrăm în discuție pe tema asta. Mulțumesc frumos. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Bine. Cu drag. 
Dl. ARDELEAN COSMIN-VASILE 
Domnule Președinte, așa cum ați spus și dumneavoastră, noi depunem un 
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amendament la anexa nr. 2. Am analizat și noi bugetul. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 

          Îmi retrag eu amendamentul, dacă este vorba despre același lucru ca să-l 
propuneți dumneavoastră sau cum? 

Dl. ARDELEAN COSMIN-VASILE 
      Nu. L-am propus noi. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Eu am zis, la propunerea dumneavoastră. 
Dl. ARDELEAN COSMIN-VASILE 
Categoric. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
O să retrag amendamentul ca să fie din partea dumneavoastră, nu pot fi două 

amendamente pe același lucru. 
Dl. ARDELEAN COSMIN-VASILE 
Tocmai asta era ideea. Noi am trimis acest amendament către dumneavoastră și 

considerăm că suma alocată acolo, așa cum am spus și în amendament trebuie 
suplimentată, chiar dublată astfel ca să putem să cinstim așa cum se cuvine elevii, 
olimpici care, știm cu toții, aduc cinste acestui județ și aș mai avea o intervenție, dacă 
tot a amintit domnul Demle de sportul de performanță, suma alocată în acest an, aș 
propune să demarăm mai din timp procedurile de alocare astfel încât și cluburile 
sportive care au secții individuale să nu piardă câteva luni în această finanțare, știm 
că sporturile de echipă au tur-retur, iar cele care au sporturi individuale au an 
competițional care începe în ianuarie se termină în decembrie. Astfel poate ar fi 
benefic să alocăm aceste fonduri, să demarăm procedurile cât mai din timp. 
Mulțumesc și eu. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Mulțumesc. Vă rog domnule Pop. 

          Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Domnule Președinte, o să fiu foarte scurt o remarcă și două întrebări. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog. 
Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Referitor la buget, creditele la Secțiunea de dezvoltare nu sunt mai mari, sunt la 

nivelul execuției de anul trecut, la nivelul execuției. Și două întrebări: la cheltuieli de 
personal în raportul de specialitate se invocă Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 
115/2023 și am văzut și sume mai mari cuprinse în buget. Aveți în vedere creșteri 
salariale și la funcționarii din Primărie sau numai la demnitari care s-au și produs 
începând cu luna ianuarie? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Îmi permiteți o glumă? 
Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Da. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
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V-ați luat după domnul Demle și după mine, faceți referire la Primărie și noi 
suntem la Consiliul județean. 

Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Încă o întrebare mai întâi la doamna Marușca, nu că îl contrazic pe domnul 

Vicepreședinte, nu am bugetul de anul trecut, dar din amintiri, sumele alocate din 
TVA pentru echilibrarea bugetului sunt mai mari ca și anul trecut. 

Dl. SZILÁGYI RÓBERT-ISTVÁN 
Vă trimit datele. 
 Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Nu, vin imediat după ședință, că le găsesc. 
Referitor la heliport nu ați dat un răspuns, nu știm, expertiza? Vă mulțumesc.   
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Ne-am luat cu sportul. Este ședință de buget, despre heliport vă spun că avem 

toate actele făcute, noi am depus o cerere, de exemplu acum, pentru eficientizarea 
energetică a Spitalului, o cerere în valoare de 22.000.000 de euro, urmează ca în acest 
an să se contracteze lucrările, avem toate actele făcute, urmează să trecem la 
proiectare și la execuție. Nu putem face heliportul înaintea eficientizării energetice 
pentru că sunt lucrări complementare și atunci nu este normal să vin cu anumite 
modificări astăzi, să dezvolt un șantier la Spitalul Județean și peste 6 luni să vin și să 
nu se cupleze cu ceea ce înseamnă eficientizarea energetică. Lucrurile sunt demarate, 
suntem în lucru. Ce mai este la heliport (iar o remarcă care poate iar mi-o speculează 
presa, dar sunt supărat pe ceea ce se întâmplă în România), sunt anumite firme de 
casă, sunt anumite caste, le zic eu, care dețin dreptul și monopolul pe anumite 
activități. Din fericire legea s-a schimbat, noi am demarat trei achiziții la care nu s-au 
prezentat oameni sau s-au prezentat și ne-au dat la clarificări niște răspunsuri greșite 
tocmai ca să nu se apuce de lucru. Pentru că a avut o singură firmă dreptul să facă 
astfel de lucrări și atunci sunt parti – pris-uri de o parte și de alta, nu ne lăsăm nici 
aici, dar vine, se spune de multe ori că se întâmplă și când vrea Dumnezeu și 
câteodată nu știm de ce vrea Dumnezeu să se întâmple numai peste un an, tocmai 
pentru că facem eficientizarea energetică. Spitalul Județean va avea cu totul altă față 
din toate punctele de vedere, eficientizarea energetică rezolvă nu numai problema 
fațadei și rezolvarea acestor pierderi de energie. Se va îmbunătăți managementul 
energiei undeva la 55%, dar vor schimba și aerul din interiorul spitalului ca să avem 
cele mai bune condiții pe model european a Spitalului Județean. Deci lucrările merg 
înainte, noi avem bani pentru așa ceva, dar trebuie să le facem complementar toate 
lucrările și în același timp să nu deschidem 10 șantiere și pe urmă iar deschidem, 
suntem riguroși în ceea ce înseamnă planificare. Doamna Marușca v-ați notat ce a 
întrebat domnul Pop, să-i răspundeți, vă rog frumos. 

Dl. MARUȘCA LEONTINA 
…..O să verific, la inițialul anului trecut, dar față de execuție pe echilibrare la 

31 decembrie vă spun sigur că suma asta este mult mai mică decât am încheiat anul 
trecut. 
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Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
La secțiunea de dezvoltare, 70-75% este suma alocată la secțiunea de 

dezvoltare anul acesta, da în fine nu vă contrazic. Referitor la drepturi salariale, la 
salarii ați avut o creștere de la 20.000 mii la 22.000 mii lei. Aveți în vedere creșteri 
salariale și la funcționari, că la demnitari s-au produs, începând cu luna ianuarie? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Noi am majorat anul trecut și nu avem de gând să majorăm acum salariile. 

Consider că avem salarii ok. Când vor fi probleme de pus pe majorări salarii, nu le 
putem face decât prin hotărâre de consiliu județean. 

Dl. ARDELEAN COSMIN-VASILE 
O completare dacă îmi permiteți? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog. 
Dl. ARDELEAN COSMIN-VASILE 
La amendamentul despre care am discutat, din cunoștințele mele trebuie 

specificată și sursa de finanțare, adică de unde luăm banii care îi alocăm. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
V-am spus, din fondul de rezervă, domnule Cosmin. 
Dl. ARDELEAN COSMIN-VASILE 
Îmi cer scuze. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nicio problemă. Dacă sunt alte întrebări? Vă rog domnule Costinaș. 
Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Domnule Președinte aș avea o singură, mică remarcă vizavi de toate cele spuse 

aici azi. În numele grupului PSD și pe urmă majoritatea sălăjenilor, nu am considerat 
și nu o să considerăm niciodată că acest județ este unul mic, neînsemnat sau sărac. 
Cine vede sau judecă într-o asemenea notă se poate reorienta. Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Am luat la cunoștință domnule consilier. Mă bucur că sunteți în asentimentul 

meu, de aceea am și candidat la Consiliul județean să nu mai creadă oamenii că 
suntem săraci și am dovedit prin investițiile care le-am făcut. 

Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Nu am fost și nu o să fim! 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu, era o paradigmă, știu ce spuneți dumneavoastră, dar așa au vrut alții să 

trăim sub această paradigmă că altfel nu înțeleg de ce noi investeam 11 milioane când 
alții investeau 160, habar nu am avut, dar mă bucur că avem o creștere importantă și 
putem să mergem în continuare pe un ritm de creștere care să ne situeze pe locul III 
în țară. Este un lucru îmbucurător. Vă rog domnul Opriș. 

Dl. OPRIȘ ALIN-FLORIN 
Domnul Președinte, încă sunt lucrări care au fost licitate și câștigate înainte de 

2020 care nu sunt terminate, deci noi de 4 ani vorbim de lucrări care au fost din 
vechiul mandat, acei 11 milioane de care tot spuneți, nu uitați că în ultimii 2 ani 
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lucrări noi au fost 4 milioane de lei din buget, din păcate ajustările, nu am reușit să-i 
identific. Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Bine, domnule Alin. Alte comentarii dacă sunt? Dacă nu sunt, cu 

amendamentul pe care l-a făcut domnul Ardelean, supun la vot proiectul de hotărâre, 
prima dată pe articole și apoi în ansamblu.  

Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, nu trebuie votat prima dată amendamentul? Doamna 

Letiția, nu ar trebui să se voteze prima dată amendamentul și după aia bugetul? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Domnii spun că nu.  
Dna. POP LETIȚIA 
Domnul Președinte poate să supună proiectul de hotărâre cu amendamentul 

propus. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Da, am spus: supun la vot  proiectul de hotărâre cu amendamentul propus, 

prima dată pe articole și apoi în ansamblu. 
Domnule Panie dar colegii mei spun că așa trebuie să fac, acum eu să vă cred 

pe dumneavoastră sau pe colegii mei care sunt de specialitate? După ședință, dacă 
este, eu vă spun, Prefectul va putea amenda proiectul nostru dacă nu l-am adoptat 
legal și noi ne asumăm lucrul acesta, eu am încredere în colegii mei. Dumneavoastră 
știți mai bine, sunteți mai vechi în politică, eu știu să mă ghidez după ce mă 
consiliază oamenii de specialitate și am încredere că este așa cum spun dumnealor. 
Putem să votăm în formă propusă de mine acest proiect? 

Dna. POP LETIȚIA  
Da, v-ați însușit amendamentul și supuneți la vot cu acest amendament. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Bine, vă mulțumesc frumos. 
Dl. ALIN OPRIȘ  
Domnule Președinte, nu vreau să greșesc, dar anul trecut cred că a fost un 

amendament și din partea noastră și s-a votat prima dată amendamentul și apoi 
proiectul.  

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă înțeleg, acum poate că s-a greșit anul trecut sau poate nu. Nu vă înțeleg că a 

fost bine… Care este polemica? Acum ne certăm pentru o procedură? Noi trebuie să 
avem răbdare și timp și trebuie să fim colegi care ne explicăm lucrurile nu e un ping-
pong doar o discuție colegială și profesională. 
 Supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul propus, prima dată pe 
articole şi apoi în ansamblu: 

* 
 Supun la vot ART. 1 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 
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- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

   
 Supun la vot ART. 2 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 3 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 4 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

-  
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 5 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
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PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 6 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 7 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 8 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

  
 Supun la vot ART. 9 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
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- Mulțumesc! 
 

 Supun la vot ART. 10 
- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 

Județean Sălaj. 
- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 

PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

  
 Supun la vot ART. 11 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 12 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot ART. 13 

- Cine este pentru? 27 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan PSD, Demle Alin PSD, 
Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin PSD, Souca Valentina-
Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean Gheorghe PSD, Costinaș 
Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
         Supun la vot ART. 14 
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- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

 
 Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său: 

- Cine este pentru? 18 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? 9 consilieri județeni: Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan 
PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Opriș Alin-Florin 
PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

* 
Cu un număr de 19 voturi „pentru”, 9 „împotrivă” şi 0 „abţineri”, a fost adoptat 

proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu al judeţului şi al instituţiilor 
şi serviciilor publice subordonate Consiliului judeţean, pe anul 2024, şi estimări 
pentru anii 2025 - 2027. 

* 
 
 
Se adoptă Hotărârea Nr. 14 
 

* 
                                             *                  * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
3. La punctul 3 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2024 al S.C. „Pază Obiective şi 
Intervenţie” S.R.L. Zalău îl invit pe dl. consilier COSTINAȘ OVIDIU să prezinte 
raportul de avizare al comisiilor de specialitate.     

* 
Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Prezintă raportul de avizare (favorabil) al comisiilor de specialitate.    

*       
Dl. SZILÁGYI RÓBERT-ISTVÁN 
Domnule Președinte, nu particip la deliberare și la vot. Mulțumesc. 

* 
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Domnul SZILÁGYI RÓBERT-ISTVÁN nu participă la deliberare și la vot. 
*       

Domnul Demle Alin iese din sală la ora 10,15         
*                                           

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? 
Dl. PANIE SERGIU 
Am o întrebare pentru domnul administrator, acolo în anexa în care sunt 

prevăzute investițiile propuse pe anul 2024 apare la punctul 9 un pistol letal, aș vrea 
să vă întreb, dacă mai aveți în dotare asemenea echipamente și la ce este necesar? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Să fiți scurt domnule director, că nu prea avem timp. 
Dl. POP EMERIC 
Da, mai avem. La Centrul Militar se cere să fie armă letală. 
Dl. PANIE SERGIU 
Deci mai aveți în dotare? 
Dl. POP EMERIC 
Da, mai avem. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă mai sunt întrebări? 

* 
 Supun la vot proiectul de hotărâre: 

- Cine este pentru? 25 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

* 
Cu un număr de 26 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2024 al S.C. „Pază Obiective şi 
Intervenţie” S.R.L. Zalău. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 15 

* 
                                             *                 * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
4. La punctul 4 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

solicitarea trecerii unui imobil din domeniul public al Orașului Cehu Silvaniei şi 
administrarea Consiliului Local al Orașului Cehu Silvaniei, în domeniul public al 
Judeţului Sălaj şi administrarea Consiliului Judeţean Sălaj îl invit pe dl. consilier 
POP GHEORGHE-IOAN să prezinte raportul de avizare al comisiilor de 
specialitate.     
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* 
Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Prezintă raportul de avizare (favorabil) al comisiilor de specialitate.    

*                                                                                     
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Și fac o remarcă, le mulțumesc celor din Cehu Silvaniei că au o colaborare 

foarte bună cu Consiliul județean și înțeleg această colaborare prin a dezvolta 
condițiile necesare unei bune funcționării a Ambulatoriului de specialitate și al 
Căminului aflat în administrarea dumnealor de pe acel domeniu. Sperăm că prin 
trecerea acestui imobil în administrarea noastră vom putea dezvolta acolo acel 
Complex de sănătate pentru a veni în sprijinul cetățenilor de pe raza Orașului Cehu 
Silvaniei și a comunelor limitrofe și a tuturor celor care pot beneficia de 
îmbunătățirea acestei activități. Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii?  

Dl. PANIE SERGIU 
Vreau să vă întreb, dacă considerați că nu puteți să răspundeți astăzi, ar fi util și 

o informare către noi, aș vrea să știu exact ce se întâmplă sau ce servicii se pot astăzi 
aplica în locația respectivă, vă rog. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Adică, ce servicii? 
Dl. PANIE SERGIU 
Ce se întâmplă în momentul de față în ambulatoriu? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
La ambulatoriu, da există pe site-ul Spitalului, pentru că noi le-am promovat pe 

toate. 
Dl. PANIE SERGIU 
Totuși suntem într-o ședință publică și poate ar fi bine. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Bune, acum vă înțeleg, da asta puteți să aflați când vreți. 
Dl. PANIE SERGIU 
Atunci solicit la o ulterioară ședință o informare punctuală. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Atunci, dacă nu știți să vă uitați pe calculator, glumesc doar știu bine că știți, în 

ședință publică să vă prezint, dar se vede pe site, domnule Panie, cum să nu-l știți, dar 
nu este public site-ul, nu este pentru public? Câte specializări avem doamna 
manager? 6 specializări? Interne, ginecologie, psihiatrie… Dacă sunt alte luări de 
poziții la acest punct? Nu sunt. 

* 
 Supun la vot proiectul de hotărâre: 

- Cine este pentru? 26 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 
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* 
Cu un număr de 27 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

solicitarea trecerii unui imobil din domeniul public al Orașului Cehu Silvaniei şi 
administrarea Consiliului Local al Orașului Cehu Silvaniei, în domeniul public al 
Judeţului Sălaj şi administrarea Consiliului Judeţean Sălaj. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 16 

* 
                                             *                 * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
5. La punctul 5 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

solicitarea trecerii unui imobil din domeniul public al Comunei Năpradea şi 
administrarea Consiliului Local al Comunei Năpradea, în domeniul public al 
Judeţului Sălaj şi administrarea Consiliului Judeţean Sălaj îl invit pe dl. consilier 
ARDELEAN GHEORGHE să prezinte raportul de avizare al comisiilor de 
specialitate.     

* 
Dl. ARDELEAN GHEORGHE 
Prezintă raportul de avizare (favorabil) al comisiilor de specialitate.    

*                                                         
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? Nu sunt. 

* 
 Supun la vot proiectul de hotărâre: 

- Cine este pentru? 26 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 
Județean Sălaj. 

- Împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

* 
Cu un număr de 27 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

solicitarea trecerii unui imobil din domeniul public al Comunei Năpradea şi 
administrarea Consiliului Local al Comunei Năpradea, în domeniul public al 
Judeţului Sălaj şi administrarea Consiliului Judeţean Sălaj. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 17 

* 
                                             *                 * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
6. La punctul 6 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea proiectului „Reabilitare și modernizare drumuri din Țara Silvaniei” în 
vederea finanțării acestuia în cadrul Programului Regional Nord-Vest 2021-2027 îl 
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invit pe dl. consilier ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU să prezinte raportul de 
avizare al comisiilor de specialitate.  

* 
Dl. ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU 
Prezintă raportul de avizare (favorabil) al comisiilor de specialitate.    

*                                                                                      
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? 
Dl. PANIE SERGIU 
O singură întrebare scurtă. La aceste 6 drumuri județene, care sunt cuprinse 

aici, mai pot fi cuprinse și alte? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu mai pot fi altele pe acest program după cum bine știți. Nu ai cum să faci 

pentru că faci o cerere de finanțare o singură dată pe anumite drumuri județene, din 
experiență noastră care a fost și dumneavoastră ați semnat, nu poți să mai introduci 
alte drumuri. Dacă sunt întrebări? Nu sunt. 

 
* 

 Supun la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru? 26 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului 

Județean Sălaj. 
- Împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Mulțumesc! 

* 
Cu un număr de 27 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

aprobarea proiectului „Reabilitare și modernizare drumuri din Țara Silvaniei” în 
vederea finanțării acestuia în cadrul Programului Regional Nord-Vest 2021-2027. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 18 

* 
                                             *                 * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
7. Diverse 
Dragi colegi, s-a votat un proiect de buget și cu siguranță o să-l ducem 100% la 

îndeplinire, nu mai vreau să fac comparații că nu ne servesc la nimic, trebuie să ne 
bucurăm că putem să facem și să fim folositori cetățeniilor și societății. S-a vorbit și 
despre chestiunea asta, războiul politic este foarte bine să fie făcut în favoarea 
cetățenilor. Aș vrea să vă rog să aveți în vedere acest lucru, pentru că s-a făcut o 
speculație și nu servește nimănui, că se fac drumuri județene numai în comunele 
PNL. Haideți să ne uităm foarte bine la cum s-au făcut drumurile județene în județul 
Sălaj și să vedeți că nu am făcut aceste investiții pe criterii politice ci doar în urma 
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viziunii pe  care am avut –o și a strategiei pe care am implementat-o prin politici 
publice la nivelul Județului Sălaj. Dacă ar fi să vă dau câteva exemple: drumul care 
va începe la Halmășd DJ 109, trece printr-o comună unde primarul este din partea 
PSD, celălalt primar este de la UDMR, celălalt primar de la UDMR, pentru că 
societățile nu pot fi comună PSD-istă, comună PNL-istă, sunt cetățeni ai Județului 
Sălaj! Drumul care s-a făcut la Sâg, nu este primar PNL acolo, da nu judecăm 
lucrurile așa, am făcut o deschidere spre comunicare cu județul limitrof. Nu? Cu 
județul Cluj, s-a realizat acel drum. Drumul care s-a făcut la Buciumi, am mai obținut 
în ultimul ceas 17 milioane jumătate, ne-am asigurat și noi o parte din eligibili și am 
mai făcut încă 2,5 km în comuna Buciumi. La Bogdana vom da drumul la execuția 
drumului în luna martie, probabil se va începe la lucru pe întreg tronsonul DJ 108A, 
deci lucrurile vă garantez că merg într-o logică normală de dezvoltare a Județului 
Sălaj, nu de dezvoltare a unor comunități după culorile politice ale primarilor. De 
aceea îi bine să ne limităm doar la realități și să încercăm să fim așa cum am început 
să fim, corecți, intransigenți și să amendăm orice derapaj sau orice scăpare pe o care 
poate avea.   

Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, un singur amendament la ce ați spus. Totuși nu aș 

vehicula că este un război. Totuși este o luptă politică democratică. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Am spus război? Dacă am spus război, îmi cer scuze, dar nu cred că am spus 

război. Război al declarațiilor poate fi, dar nu război între noi, Doamne ferește. Vă 
rog! 

* 
Doamna Forț Corina-Emilia iese din sală la ora 10,22         

* 
Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Domnule Președinte, ați afirmat despre drumul DJ 191D Sâg-limita județul 

Cluj nu puteați renunța că era semnat deja contractul de finanțare și a fost începută  
procedura, deci nu puteați renunța la el. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Domnule, nu se spune de „a renunța”, dar eu vă întreb pe dumneavoastră și v-

am întrebat, dar nu ne servește la nimic asta că iar mergem în istorie. Pe mine mă 
interesează prezentul și mai ales viitorul. Domnule, când am venit aici nu era nici 
proiect pe drumul respectiv, nimic. Păi  au fost cinci ani la dispoziție să facă, sumele 
erau, contractate iar să intru în retorica asta, m-am ocupat împreună cu colegii noștri 
și în cel mai scurt timp am avut achiziția făcută și acum am executat drumul, sub doi 
ani de zile, în doi ani.     

Dl. POP GHEORGHE-IOAN 
Era studiul de fezabilitate întocmit. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Bine. Mulțumesc. Au mai fost studii de fezabilitate și a durat achiziția 5 ani 

domnule Pop! Nu mă faceți să intru în toate. Lăsați-le în sărăcie. Bine? Știți mai bine 



                                                                               31 

ca mine, știți că nu puteți să vă bateți pe temele acestea cu mine că am dreptate și nu 
sunteți dumneavoastră vinovat, nu pun vina pe dumneavoastră, pe istorie. Să fim 
sănătoși să ne bucurăm că putem să facem, cu toții facem, nu eu, noi cetățenii 
Județului Sălaj facem. 

La diverse dacă sunt probleme de ridicat? Nu sunt. Vă mulțumesc foarte mult 
pentru participare, să ne dea Dumnezeu un an bun la fiecare cu îndepliniri și cu 
bucuria că în urma noastră rămân lucruri care dezvoltă Județul Sălaj. Doamne- ajută!  

Nemaifiind alte puncte înscrise pe ordinea de zi, declar închise lucrările 
şedinţei de azi. 
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